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Zápis č. 5 

ze zasedání Komise pro rozvoj strukturálně 
znevýhodněných oblastí Rady Olomouckého 

kraje  

ze dne 24. listopadu 2021 

Přítomni: Nepřítomni:  

Bank Karel 

Blišťanová Zdeňka, Mgr. Bc. 

Dohnal Marek 

Husička Petr, Bc. 

Mimrová Sieglinde, Bc. 

Mochťák Jan, Mgr. 

Nimrichtr Jaroslav 

Novotná Monika, Mgr. 

Pavlas Jiří, Mgr. 

Skřivánek Miroslav, Ing., Ph.D. 

Stejskal Pavel 

Ťulpík Josef, Ing. 

 

 

Brázda Rostislav 

Pánek Jiří, Mgr. Ph.D. 

Vrána Petr, Ing.  

 

Omluveni:  

 

 

 

 

Tajemník: 

Ing. Marta Novotná 

Hosté: 

Dosoudil Radek, Ing.  

Fojtíková Zuzana 

Chrastinová Jana, MUDr. 

Kavka Kamil 

Suchánek Josef, Ing. 

 
 

 

Garant za Radu Olomouckého kraje: 

Šafařík Jan, Ing., MBA 
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Program: 

1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání, schválení programu zasedání 

3. Schválení účasti stálého hosta za MAS na zasedáních Komise 

4. Informace k jednání orgánů kraje 

5. Informace k vyhlašovaným dotačním programům z rozpočtu Olomouckého kraje 
na rok 2022 

6. Představení činnosti významných regionálních partnerů na Jesenicku 

7. Iniciace témat do plánu jednání na rok 2022 

8. Různé 

 

Zápis: 

1. Zahájení 

Zasedání proběhlo online protřednictvím platformy MS Teams. Zasedání zahájila 

předsedkyně Komise Mgr. Bc. Blišťanová. Po přivítání členů konstatovala, že Komise 

je s ohledem na přítomnost nadpoloviční většiny členů usnášeníschopná. Přivítání byli 

také paní Zuzana Fojtíková, stálý host za ČMKOS, garant Ing. Šafařík, MBA, vedoucí 

OSR Ing. Radek Dosoudil, pan Kamil Kavka, zakladatel projektu positivJE. 

Předsedkyně Komise omluvila účast Mgr. Poláchové za MAS, která se z důvodu 

nemoci nemohla jednání zúčastnit. V rámci bodu č. 3 programu bude hlasováno o její 

účasti jako stálého hosta na Komisi. Následně účastníky zasedání přivítal garant 

Komise a náměstek hejtmana Olomouckého kraje Ing. Jan Šafařík, MBA. Na závěr 

předsedkyně Komise uvedla, že členům byla předem zaslána pozvánka s programem 

a podkladové materiály.  

Členové Komise byli požádáni, aby zajistili vyplnění a dodání protokolu o seznámení 

členů Komise pro rozvoj strukturálně znevýhodněných oblastí ROK se Směrnicí 

2/2018 „Systém zpracování a ochrany osobních údajů“ ze dne 21. 5. 2018 a Směrnice 

„Systém řízení bezpečnosti informací“ ze dne 22. 6. 2020. Originály je možné dodat 

elektronicky na email m.novotna＠olkraj.cz, a to podepsané zaručeným elektronickým 

podpisem, případně formou naskenovaného dokumentu. Protokol bude členům zaslán 

e-mailem spolu se zápisem a je dostupný ve složce souborů v týmu Komise pro rozvoj 

strukturálně znevýhodněných oblastí ROK v MS Teams. 

Protokol o seznámení členů Komise pro rozvoj strukturálně znevýhodněných oblastí 

ROK se směrnicemi je přílohou č. 1 zápisu. 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání, schválení programu zasedání 

Předsedkyně Komise představila program jednání a vyzvala členy k případným 
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připomínkám či doplnění. S ohledem na to, že nevzešly žádné podněty, byl program 

jednohlasně přijat. 

Na zasedání Komise dne 15. 9. 2021 byla přijata následující usnesení, u nichž byly na 
zasedání podány informace o stavu plnění: 

- usnesení č. UKRSZO/3/3/2021 Problematika hospodářsky a sociálně 
ohrožených území v Olomouckém kraji  
K-RSZO bere na vědomí informace k problematice hospodářsky a sociálně 
ohrožených území v Olomouckém kraji  
K-RSZO žádá vedení Olomouckého kraje jednat s Ministerstvem zdravotnictví 
o zvýhodnění hospodářsky a sociálně ohrožených území v dotačních 
programech Ministerstva zdravotnictví s cílem zajistit dostupnou zdravotní 
péči v hospodářsky a sociálně ohrožených územích Olomouckého kraje 

Komentář k plnění usnesení: 

Usnesení má obdobné znění jako usnesení č. UKRSZO/2/1/2021 z 2. zasedání 
Komise dne 7. 4. 2021. Odborem zdravotnictví KÚOK byl zaslán dopis ministru 
zdravotnictví s žádostí o přípravu nástrojů Ministerstva zdravotnictví k podpoře 
strukturálně znevýhodněných oblastí. Dopis byl na MZ zaslán, bez odpovědi. Daná 
problematika se bude dále řešit s MMR a RSK. 

 

3. Schválení účasti stálého hosta za MAS na zasedáních Komise 

Předsedkyně Komise uvedla, že stálý host nemá na zasedáních hlasovací právo a 

nemá nárok na odměnu za účast na zasedáních. Následně byl přítomnými členy 

vyjádřen souhlas s účastí Mgr. Poláchové jako stálého hosta za MAS na zasedáních 

Komise. 

 
4. Informace z jednání orgánů kraje  

Ing. Novotná představila materiály projednané Radou Olomouckého kraje a 
Zastupitelstvem Olomouckého kraje, které byly předloženy Odborem strategického 
rozvoje kraje KÚOK, a to za období od posledního zasedání Komise dne 15. 9. 2021. 

Seznam předložených materiálů je přílohou č. 2 zápisu. 

 
5. Informace k vyhlašovaným dotačním programům z rozpočtu Olomouckého kraje 

roku 2022 

Ing. Novotná na začátku prezentace připomenula Obecná vzorová pravidla dotačních 

programů z rozpočtu OK na rok 2022, která byla schválena na zářijovém jednání ZOK. 

Konkrétně kritéria hodnocení žádosti v hodnotící části  A, do kterých byla 

administrátorům nově dána možnost využít kritérium A1 Vazba projektu na rozvoj 

hospodářsky a sociálně ohrožených území kraje a kritérium A2 Vazba projektu na 

vyvážený rozvoj území kraje. Prezentujcí dále představila aktuální informace získaná 

od administrátorů k jednotlivým dotačním programům, zda budou uplatňovat kritéria 

pro znevýhodněné regiony.  

Vzorová pravidla dotačních programů jsou přílohou č. 3 zápisu, seznam dotačních 

programů Olomouckého kraje pro rok 2022 je přílohou č. 4 zápisu. 



4 
 

Výstupy z diskuze: 

Ing. Skřivánek, Ph.D. poznamenal, že v rámci zvýhodňování regionů očekával větší 

míru využití kritérií u dotačních programů Olomouckého kraje. Nutná je podpora 

v rámci vzdělávání, např. u mateřských škol, dětských skupin, keré na malých 

struktruálně znevýhodněných obcích bez podpory nefungují. Ing. Skřivánek, Ph.D. 

dále přednesl, že zachování primárního vzdělávání na malých vesnicicích je velmi 

důležité. Jako další oblasti, kde by byla potřeba zvýhodnit strukturálně postižené 

oblasti, označil oblasti památkové péče, kultury, zdravotnictví (paliativní péče, 

zdravotně preventivní aktivity), podpora v oblasti krizového řízení.   

Ing. Novotná uvedla, že Olomoucký kraj nemá v kompetenci řešit financování např. 

mateřských či základních škol, kde je zřizovatelem obec a je to tedy primárně 

v kompetenci obcí. Konrétně dotační programy z rozpočtu Olomouckého kraje 

v oblasti vzdělávání se týkají podpory vysokých škol, stipendií na studium v zahraničí, 

podpory environmentálního vzdělávání. Problémy malých obcí v oblasti vzdělávání se 

řeší částečně v  koncepčním dokumentu Místní akční plán vzdělávání, ve kterém se 

připravují návrhy se zřizovateli příspěvkových organizací – základních a mateřských 

škol. Tento dokument je podmínkou i pro čerpání EU fondů. 

Ing. Šafařík, MBA rovněž potvrdil, že s ohledem na zřizovatele příspěvkových 

organizací není vše v kompetenci kraje. Olomoucký kraj má 10 ORP ze 13 v HSOÚ, 

podpora znevýhodněných regionů se proto týká téměř celého kraje. Komise je složena 

členy z nejvíce postižených oblastí. Ing. Šafařík, MBA dále přítomné informoval, že 

s problematikou týkající se zohlednění podpory HSOÚ v jednotlivých dotačních 

programech kontaktoval kompetentní členy ROK. 

Ing. Suchánek reagoval na náměstka Ing. Šafaříka, MBA a podotkl, že Komise byla 

založena proto, aby dávala relevatní výstupy a návrhy, které poté může ROK a 

následně ZOK akceptovat.  

 

6. Představení činnosti významných regionálních partnerů na Jesenicku: 

Předsedkyne Komise předala slovo panu Kavkovi. Prezentující představil platformu 

positivJE, která pomáhá prezentovat Jesenicko jako skvělé místo pro život. Vedle 

pozitivních zpráv na sociálních sítítch a na webu se pořádají workshopy, semináře a 

motivační přednášky. Pro projekt Vzdělávání Jesenicka organizují poradenství na 

základních školách. Přednášející dále zmínil důležitého partnera, kterým je Inovační 

centrum Olomouckého kraje. Další část prezentace byla věnována třetímu ročníku 

positiv JE festivalu. Program je složen ze tří panalů: diskusní panel na téma SMART 

REGION,  diskusní panel na téma INOVATIVNÍ BYZNYS a diskusní panel na téma 

MODERNÍ VZDĚLÁVÁNÍ.   

Pozvánka na positivJE FESTIVAL je přílohou č. 5 zápisu. 

Ing. Šafařík, MBA poděkoval panu Kavkovi za prezentaci a dodal, že se festivalu 

zúčastní.  

Předsedkyně Komise následně předala slovo MUDr. Chrastinové, která vystoupila 
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s aktuálními informacemi o Nemocnici AGEL Jeseník. Jesenická nemocnice je jediným 

poskytovatelem akutní lůžkové zdravotní péče v regionu se vzdáleností 60 km od 

jakékoliv jiné nejbližší nemocnice. V roce 2016 převzal nemocnici nový majitel, 

společnost AGEL. První investice nového majitele do přístrojového vybavení přesáhly 

80 mil. Kč. Celková výše dosavadních investic byla přes 200 mil. Kč. Nemonice AGEL 

Jeseník poskytuje akutní lužkovu péči na sedmi odděleních (oddělení interní, 

chirurgické oddělení, gynekologicko-porodnické oddělení, novorozenecké a dětské 

oddělení, oddělení LDN a ARO). V součastné době má nemocnice 39 lékařů. Na závěr 

MUDR. Chrastinová uvedla, že aktuálně je stav po personální stránce stabilizovaný, 

intenzivně se pracuje na odborných akreditacích. Naopak je potřeba pomoci 

s technickým zázemím, přístrojovým vybavením. V rámci IROP a ve spoluprací 

s Olomouckým krajem byl podán projekt „Rozvoj a modernizace přístrojového 

vybavení Nemocnice AGEL Jeseník a. s. s ohledem na potenciální hrozby“. 

Bc. Husička a Ing. Skřívánek, Ph.D. poděkovali MUDr. Chrastinové za práci a péči  

o pacienty.  

 

7. Iniciace téman do plánu jednání na rok 2022 

Ing. Novotná představila základní obsahovou náplň jednotlivých zasedání Komise v r. 

2022. Nad rámec uvedených témat se předpokládá projednávání všech dalších 

aktuálních materiálů s vazbou na zaměření komise. Členové Komise byli vyzvání 

k iniciaci dalších témat, která považují za důležitá projednat, a to mailem na 

adresu předsedkyně či tajemnice a do termínu 31. 12. 2021. Doplněný plán činnosti 

o podněty členů bude znovu předložen k jednání Komise v únoru 2022.  

Plán činnosti (prezentace) je přílohou č. 6 zápisu. 

 

8. Různé 

Předsedkyně Komise podala informaci, že členové Komise obdrželi vyjádření pana 

Miroslava Vlasáka (zástupce ředitele ESÚS Novum) k problematice zdravotnické 

legislativy na česko-polské hranici. Mezivládní dohoda ZZS na české i polské straně 

hranice o vzájemné spolupráci měla být podepsána během měsíce října. K podpisu 

dohody zatím nedošlo, ale byla prozatím podepsána Deklarace splupráce ZZS na PL-

CZ pohraničí, ve které obě strany stvrdily zájem o uzavření dohody.  

Vyjádření pana Vlasáka je přílohou č. 7 zápisu, Deklarace je přílohou č. 8 zápisu. 

Předsedkyně Komise informovala členy o rezignaci člena Komise doc. Mgr. Jiřího 

Pánka, Ph. D. Nový člen pan Tomáš Rada bude jmenován v ROK dne 6. 12. 2021. 

Další zasedání Komise proběhne dne 16. 2. 2022 (pro tento den bude místnost 

upřesněna), od 13:00. Dle plánu práce Komise budou mezi probíranými tématy 

Možnosti podpory strukturálně znevýhodněných oblastí – oblast školství. 

Předsedkyně Komise poděkovala všem za účast a zasedání ukončila. 
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V Olomouci dne 2. 12. 2021 

 

 

...……………………..…. 
Mgr. Bc. Zdeňka Blišťanová 

předsedkyně Komise 


